

**Aarhus Convention  
Compliance Committee**

The Ministry of Ecology, Geology and Natural Resources of the Republic of Kazakhstan reports that in connection with the announcement by the World Health Organization of a new pandemic of the coronavirus COVID-19 in order to protect the life and health of citizens, a state of emergency has been declared throughout the republic since March 15, 2020.

Due to the imposition of lockdown, mass gatherings of people, that is, the organization of meetings, gatherings are prohibited.

In this regard, we kindly ask you to share information on how other countries solve the problem of organizing public hearings, as well as to clarify whether the holding public hearings in the form of a video conference is contrary to the provisions of the convention during a state of emergency.

**Vice Minister of Ecology,  
Geology and Natural Resources**

**A. Primkulov**



010000, Nur-Sultan q., Mángilik El dańǵyly, 8  
"Ministrlikter úii", 14-kireberis  
tel.: +7 7172 74 08 44

010000, г. Нур-Султан, пр.Мангилик Ел, 8  
«Дом министерств», 14 подъезд  
тел.: +7 7172 74 08 44

№

№ 04-11/1220-И ОТ 11.05.2020

### Комитет по Соблюдению Орхусской конвенции

Министерство экологии, геологии и природных ресурсов Республики Казахстан сообщает, что в связи с объявлением Всемирной организацией здравоохранения нового пандемии коронавируса COVID-19 в целях защиты жизни и здоровья граждан на всей территории республики с 15 марта 2020 года введено чрезвычайное положение.

С введением карантина запрещены массовые скопления людей, то есть организация совещаний, собраний.

В этой связи, просим поделиться информацией, как в других странах решают проблему по организации общественных слушаний, а также пояснить противоречит ли положениям конвенции в период чрезвычайного положения проведение общественных слушаний **в формате видеоконференции.**

**Вице-министр Экологии,  
геологии и природных ресурсов**

**А. Примкулов**

*исп...: Ж. Мурзабекова  
тел. 740016*